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Ryttylän Kiri ry. TOIMINTAKERTOMUS 2014

YLEISTÄ

Lumitilanne näytti jo heti vuoden vaihteen jälkeen huonolta. Vuosi saatiin kuitenkin 
toiminnan kannalta hyvin käyntiin koulun tiloissa, avantouinnissa sekä homenokissa 
kolmannesta viikosta lähtien. Jäsenmäärä oli kuluvana vuonna 388 jäsentä. Uusia jäseniä 
liittyi muutamia vuoden aikana. 

Kisalan vuokraushinnat muuttuivat vuoden alusta. Maja + saunat 90 €/vrk, maja 50 € tai 
maja kokouskäytössä 20 €/max 3h. Hintoja oli nostettu myös step-aerobicissä ja miesten 
sählyssä 25 €/kausi. Tähän mennessä aerobicissä ja sählyssä oli peritty ainoastaan yhdet 
maksut. Johtokunnan kokouksia pidettiin vuoden aikana 7 sekä lisäksi sääntömääräinen 
kevät- ja syyskokous. Kirin 80-vutois syntymäpäiviä ei kuitenkaan kiireistä huolimatta 
järjestetty vuoden aikana. Kiri mainosti vuoden mittaan toimintaansa aktiivisesti. 
Ilmoituksia oli mm. lehdissä (Etelä-Hämeen lehti, viikkouutiset), tolpissa, facebookissa, 
kotisivuilla, sekä kunnan kotisivujen tapahtumakalenterissa. Toimittajat ovat olleet myös 
kiinnostuneita toiminnastamme ja tehnyt lehtijulkaisuja. ”Puskaradio” todettiin kuitenkin 
parhaimmaksi viestin tuojaksi. Kiri rekisteröityi Smartum liikunta ja liikunta- ja 
kulttuurisetelien vastaanottajaksi syksyllä. 

Ruduksen ja kunnan kanssa on pidetty yhteiskokouksia soramontun maisemoinnista. 
Frisbeegolf- rataa tullaan todennäköisesti vielä jatkamaan. Soramontun ympäristöä 
kaavaillaan luonnonpuistoksi, johon aikanaan tulee hiihtolenkkejä, kävelyreittejä yms.

JOHTOKUNTA

Johtokunnan kokoonpano

Puheenjohtaja: Tuija Lehto
Varapuheenjohtaja: Jorma Roivanen
Sihteeri: Tiina Kuusela
Taloudenhoitaja: Nina Tikka
Hiihtojaosto: Seppo Koskinen, varalla Seppo Vuorensyrjä
Naisjaosto ja majaemäntä: Satu Forsman
Majaisäntä: Raimo Laitajoki
Nuorisojaosto: Tommi Grönberg, varalla Tiina Kuusela
Kuntojaosto: Kati Ahtinen  
Yleisurheilujaosto: Seppo Koskinen
Veteraanijaosto: Raimo Laitajoki  
Tiedotusjaosto: Tiina Kuusela ja johtokunta
Suunnistusjaosto: Jorma Roivanen, varalla Matti Erämaja
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LASTEN JA NUORTENLIIKUNTA

Lasten liikuntakerho 6-12 v. jatkui vuoden alusta Tommi Grönbergin ja Tiina Kuuselan 
johdolla. Toistaiseksi ei olla saatu uusia nuoria ohjaajia liikuntakerhon vetäjiksi. Lapsia oli 
alkuvuodesta kohtalaisesti, kaiken kaikkiaan n. 10-15 lasta. Kerhon haasteellisuutena oli 
lasten suuri ikähaarukka. Tämän vuoksi päätettiinkin jakaa kerho syksystä kahteen osaan. 
Pienempien ryhmä (esi-2lk) ja isompien ryhmä (3-6lk). Syksystä lapsia olikin tuplamäärä. 
Pienempien ryhmässä oli kaiken kaikkiaan 15 lasta ja isompien ryhmässä jo 20 lasta. 
Toimintaa oli näin helpompi soveltaa oikean ikäisille lapsille. 

Liikuntakerhon järjestämistä jatkettiin myös kesällä, puistojumpan rinnalla Ryttylän 
urheilukentällä kesä-heinäkuun ajan. Edellisvuoden määrään nähden lapsia oli kuitenkin 
todella vähän, 2-4 lasta /kerta. Lasten ikähaarukkaa ei ollut määritelty, joten lähes kaikki 
lapset olivat alle kouluikäisiä. Niin sanotulle lapsiparkille oli kovasti kysyntää, mutta 
käytännössä lapsia oli vähän. 

LEIRITOIMINTA

Nuorisojaosto järjesti naisjaoston kanssa kuluvana vuonna talvi- kesä- ja syysleirit. 
Leireille oli hyvin osallistujia. Syys- ja talvileirillä vahvuus on ollut 20 paikkeilla, kesäleirillä 
yli 40. Leirien alaikäraja nostettiin yli 7-vuotiaisiin lapsiin. Alle 7-vuotiaat lapset pääsivät 
leirille tutustumaan erillisellä päivämaksuhinnalla. Leirien ohjelma on ollut pelejä- leikkejä 
ja joukkuekisailuja kaudesta riippuen. Uimista ja saunomista on ollut myös ohjelmistossa. 
Ohjaajien saaminen leireille on ollut toisinaan ”kiven takana”.  

TALVILIIKUNTA

Tammikuusta lähtien lumitilanne oli todella huono ja kaiken kaikkiaan lunta oli noin viikon 
verran maassa. Tämän vuoksi jouduimme perumaan kaikki talviliikuntalajit. Latuja ajettiin 
ainoastaan muutaman kerran Ykslammen maastoon. Pilkkikilpailuita ja hiihtokilpailuita ei 
voitu järjestää. 

 Avantouinnit pyörivät tammikuun alusta huhtikuun loppuun asti ja jatkuivat jälleen 
lokakuun toisesta viikosta vuoden loppuun asti. Kävijöitä oli kausien aikana hyvin, 
reilu 20 henkilöä/ilta. 
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TAPAHTUMAT   

 Hehkua liikunnasta frisbeegolf-tapahtuma 17.5 järjestettiin ensimmäisen kerran. 
Tapahtumassa oli paikalla asiantuntijaopastusta ja hän neuvoi oikeanlaisessa 
kiekon valinnassa sekä heittotekniikassa. Tapahtuma järjestettiin maksullisena 
Hehkua Liikunnasta tapahtumana. Osallistujamäärä jäi melko vähäiseksi n. 60 
henkilöä. Tapahtumassa järjestettiin myös perheiden välinen frisbeegolf-kisa. 
Tapahtuma oli tappiollinen isojen järjestelykulujen vuoksi. Erosimme Hehkua 
Liikunnasta järjestöstä ja toteutamme halutessamme omia frisbeegolf- kilpailuita. 
Paikan päällä oli myös kiekkomyyntiä sekä buffetti. 

 Laskiaisrieha 2.3. järjestettiin ilman lunta, erilaisella ohjelmalla. Tarjolla oli kuitenkin 
makkarat, mehut ja laskiaispullat sekä kisailuja.

 Kuutamohiihdot jouduttiin perumaan heikon lumimäärän vuoksi.

 Osallistuttiin Ryttylän muiden yhdistysten kanssa yhteiseen vapputapahtumaan 1.5.
Kirin mainosti toimintaansa, myi makkaraa ja piti litsamestaruuskilpailut sekä paikan
päällä myös renkaisen ja ketjujen heittoa sekä musiikkia.

 Osallistuttiin kylärinkipyöräilyyn pitämällä Kisalaa avoinna leimauspaikkana. 
Leimaajia kävi majalla 103. 

 Osallistuttiin liiku muistisi hyväksi – ikäihmisten tapahtumaan Ryttylän Lasihelmessä
syyskuussa.

 Osallistuttiin koko kylän yhteiseen paloasema-tapahtumaan 22.11 makkaran 
paistolla ja musiikilla.

 

KILPAILUTOIMINTA

Ilkka Sadinmäki on osallistunut henkilökohtaisiin kilpailuihin.

Omat kilpailut

 Sarjahiihtoja ei voitu järjestään huonon lumimäärän vuoksi.

 Maastojuoksuja järjestettiin 6 kertaa. Parhaimmisto palkittiin kauden lopuksi. 
Osallistujia oli keskimäärin 10 juoksijaa.  

 Suunnistuskilpailut 4.5. Ykslammella. Osallistujia oli paikalla n. 35 henkilöä.
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 Suunnistuksen kunnanmestaruuskilpailut, seuraniltarastit sekä Etelä-Hämeen 
lehden iltarastit järjestettiin 14.9 Ykslammella. Osallistujia oli n. 20.

 Kiri järjesti liikuntatoimen kanssa yleisurheilun kunnanmestaruuskilpailut Ryttylän 
urheilukentällä syyskuussa. Ilmoittautumiset otettiin paikan päällä. Osallistujia oli n. 
30.

 Järjestettiin jäsenten välisiä frisbeegolf-kilpailuja elokuun lopusta pitkälle syksyyn 
asti. Alkusyksystä osallistujia oli n. 20, syksyä kohden väki väheni. 

SUUNNISTUS

Perhe- ja sarjasuunnistusta järjestettiin kaksi kertaa Ykslammen maastossa. Reitit olivat 1-
2km pituisia. Osallistujia oli niukasti. Syksystä ruvettiin virittelemään ajatusta Jukolan ja 
Venlojen viestiin osallistumisesta kesällä 2015. 

KUNTOLIIKUNTA

 Naisten step-aerobic jatkui vuoden alusta Kati Ahtisen vetämänä. Kävijöitä oli 
keskimäärin n. 10. Toukokuussa viimeiset jumppakerran olivat avoimia kaikille, 
mutta osallistujamäärä ei juurikaan lisääntynyt. Kevään ohjelma oli vielä step-
arobiciä, mutta syksyllä Kati aloitti kahden viikon välein vaihtuvalla ohjelmistolla. 
Ohjelmisto sisälsi mm. kahvakuula ja toiminnallista treeniä sekä tanssituntia että 
venyttelyä. Syksystä alkaen otettiin käyttöön kerta kokeilumaksu, joka mahdollisti 
vain tietyille tunneille tulon. Kävijämäärät nousivat syksyn aikana ja uusia 
jumppaajiakin saatiin mukaan.

 Kyläläisille avoin UKK-kävelytesti ja lihaskuntotestit järjestettiin Tiina Kuuselan ja 
Kati Ahtisen toimesta Ryttylän urheilukentällä toukokuun alussa. Osallistujia oli 12 
henkilöä. Uusinta testaukset tehtiin syyskuun lopussa, jolloin osallistujia oli 15. 
Lisäksi syyskuussa tehtiin cooperin testi halukkaille. 

 Perhepesäpalloa viriteltiin jälleen käyntiin kesäkuusta -elokuun loppuun asti. 
Kävijöitä oli todella vähän ja toisinaan ei ollenkaan. Pelaaminen lopetettiinkin jo 
sovittua aikaisemmin. 

 Kesällä kuntoon – liikuntaa Kati Ahtisen vetämänä kesäkuun ajan. Ohjelmistossa oli
venyttelyä, kahvakuulaa, intervallia sekä toiminnallista treeniä. Ulkojumppaajia 
paikalla oli 15-20 henkilöä. 

 TUL:n järjestämään askelkisa 2014 – kisaan osallistui kiriltä nyt 4, viidenhengen 
joukkuetta. RyKimix joukkue sijoittui kisassa kolmanneksi, kun joukkueita oli 
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mukana ympäri suomen liki 40 joukkuetta. Onni potkaisi myös muiden joukkueiden 
osallistujia arvonnoissa. 

 Ikämiesten kuntokerho ”homenokat” kuntoilivat säännöllisesti kevät ja syyskauden 
Kisalan tiloissa tai lähimaastossa 2 x vko. Osallistujia oli keskimäärin joka kerta 
paikalla 13-15 henkilöä.

 Miesten sählyä pelattiin 2 x vko koulun tiloissa. Pelaajia oli paikalla n. 10 miestä. 

 Perhesählyä pelattiin kevät ja syyskausi koulun tiloissa viikonloppuisin 2x vko. 
Osallistujamäärään tuli pieni notkahdus ja tämän vuoksi toimintaa meinattiin 
vähentää. Toistaiseksi toimintaa on ollut vielä 2xvko.    

 Kirin oma kuntosalivuoro on edelleenkin torstai-iltaisin Ryttylän kuntosalilla. 

NAIS- JA MAJAJAOSTO

Majan vuokraus oli käynyt vilkkaana. Majaa oli vuokrattu vuonna 2014 keskimäärin puolet 
enemmän kuin edellisenä vuonna. Kesäkuukausina enemmänkin, syys- ja kevätkausina 
satunnaisia kertoja. Erämajan Matti vuokrasi hierontaansa varten Kisalan tiloja. Naisjaosto 
vastasi myös leirien ja tapahtumien muonituksista, tarvittaessa oli pyydetty lisäapuja.

YLEISURHEILU

Hippokisat järjestettiin tänäkin vuonna elokuussa osuuspankin kanssa. Yhteistyö on 
toiminut hyvin pankin kanssa. Pankki on toimittanut osallistujaluettelot Kirille muutaman 
päivän etuajassa, nykyään jo sähköisenä. Tämä on helpottanut meidän työtä. Toimitsijoita 
saatiin paikalle tarvittava määrä, lisääkin olisi voinut olla. Kisoihin osallistui 288 lasta. Kisat
sujuivat hyvin ja jouhevasti. Sää suosi viimeisiin palkintojen jakoon asti, jonka jälkeen alkoi
kova ukkossade. Hippokisojen tulokset on aina luettavissa kotisivuiltamme.

KOULUTUKSIA

Kansalaisopiston kotisivukurssia ei osallistuja määrän vuoksi järjestetty. Kurssilta oli aluksi
tarkoitus käydä hakemassa uusia vinkkejä uudistettujen kotisivujen tekemiseen. Sihteerin 
oli tarkoitus osallistua koulutukseen.

Roivasen Jorma osallistui tieturva 1 ja järjestyksenvalvonnan peruskurssille sekä 17h 
kestävään lisäkoulutukseen keväällä. Koulutus pidettiin Hämeenlinnassa. 
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MUUTA

Muistamiset ja etuudet

 Iäkkäitä aktiivisia Kiriläisiä olemme muistaneet mm. vapautuksella homenokkien 
maksukerroista. 

 Pitkäaikaisen Kiriläisen Matti Rissasen muistoa kunnioitettiin adressilla syksyllä.

 Muistettiin VPK nuorisojaostoa syntymäpäiviensä johdosta.

 Johtokunnan aktiivi miesväki osallistui tänä vuonna aprilli-risteilylle. Kustannuksissa
kiri avusti jonkin verran. Johtokunnan väki voi vuokrata Kisalaa omaan käyttöön 
maksutta. Kilometrikorvaukset voi hakea Kiriltä. Aktiivisia leiriohjaajia muistetaan 
heille sopivalla tavalla, lähiaikoina. 

 Erilaisia talkootöitä on tehty kylän ympäristössä. Näistä kunta on maksanut 
jonkinlaista korvausta. Satunnaisia henkilöitä on osallistunut myös kirin toimesta 
erilaisiin ulkopuolisten tapahtumiin avunantajina. Näistä ei ole maksettu. 

Hankinnat sekä majan kunnossapitoa 

Kirille on ostettu uusi tulostin, rahalipas ja järjestyksenvalvontaliivejä sekä hella. Kisalaan 
ostettiin uudet matot ja uusi kahvinkeitin. Kisalan rapun edustuksen laatoitus uusittiin ja 
laiturin rappuset kunnostettiin. Lasten liikuntakerhoon ostettiin lisää välineitä.


